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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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§ 2  Föreningsstöd – nya riktlinjer och delegering av beslut om fördelning 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer nya riktlinjer för nämndens föreningsstöd enligt 

förvaltningens förslag. 

2. Nämnden delegerar till stadsdelsdirektören att besluta om fördelning av den årliga 

budget för föreningsstöd som nämnden fastställer i sin verksamhetsplan. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens föreningsstöd utgår i grunden från de övergripande mål och 

prioriteringar som kommunfullmäktige fastställer för stadens alla verksamheter. Det innebär 

att nämndens riktlinjer för stödet ibland behöver ses över och ändras.  

 

Förvaltningen föreslår nu nya riktlinjer så att nämnden kan ge stöd till initiativ som ska 

stärka den representativa demokratin tillsammans med civilsamhället. Ett nytt aktivitetsstöd 

föreslås särskilt stödja sådana aktiviteter. Nuvarande verksamhetsstöd och aktivitetsstöd slås 

samman till en ny form av verksamhetsstöd som bygger både på antalet medlemmar och hur 

många Farstabor som får glädje och nytta av verksamheten.  

 

Nämnden föreslås delegera till förvaltningschefen att besluta hur föreningsstödet ska 

fördelas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-11-03. 

Dnr 1.1-653/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 NOVEMBER 2016 

SIDA 5 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 3  Feriejobb i Farsta 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av feriejobb för ungdomar i 

Farsta 2016. 

 

Ärendet 

I år fick 645 Farstaungdomar erbjudande om feriejobb genom stadsdelsnämndens satsning. 

Det motsvarar 61 procent av de som sökte feriejobb. I förvaltningens fokusområde Fagersjö 

fick alla ungdomar som sökte feriejobb ett erbjudande om anställning De flesta jobben 

anordnades inom barnomsorg, fritid och äldreomsorg. Placeringar inom egna projekt och hos 

privata arbetsgivare har ökat jämfört med tidigare år. 

 

Arbetet med feriejobben har letts och administrerats inom förvaltningens fritidsenhet. Det 

finns behov av att se över den administrativa bemanningen inför 2017 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-01. 

Dnr 1.2.1-630/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Förlängning av avtal om skötsel av parker och vinterväghållning på parkmark 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att erbjuda Svevia AB förlängning av avtalet om 

skötsel av parker och vinter-väghållning på parkmark till och med den 30 september 2019. 

 

Ärendet 

Nämndens avtal om skötsel av parker med renhållning och vinterväghållning på parkmark 

löper ut den 30 september 2017. Nämnden har möjlighet att förlänga avtalet till och med den 

30 september 2019. Erbjudande om förlängning måste meddelas entreprenören senast nio 

månader innan avtalet löper ut. 

 

Förvaltningen tycker att samarbetet med nuvarande entreprenör, Svevia AB, har fungerat 

bra, vilket även stöds av den senaste medborgarundersökningen. Därför föreslår 

förvaltningen att nämnden uppdrar åt förvaltningen att erbjuda Svevia AB förlängning av 

avtalet till och med den 30 september 2019. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-25. 

Dnr 2.2.2-635/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Den fortsatta driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden beslutar att Veckobo vård- och omsorgsboende drivs i egen regi när 

avtalet med stiftelsen Stora Sköndal löper ut den 31 oktober 2017.  

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Stora Sköndal om driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

löper ut den 31 oktober 2017. Om parterna är överens kan avtalet förlängas på samma villkor 

i ytterligare två år. Stiftelsen har dock meddelat att de inte är intresserade av en 

avtalsförlängning, bland annat med hänvisning till att det inte går att erbjuda chef och 

sjuksköterskor en bra arbetsmiljö eftersom det saknas ändamålsenliga administrativa lokaler.   

 

Bristfälliga lokaler och annat gör att det inte är realistiskt att framgångsrikt genomföra en ny 

upphandling. Förvaltningen föreslår därför att Veckobo vård- och omsorgsboende drivs i 

egen regi när avtalet upphör den sista oktober 2017.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-27. 

Dnr 2.2.2-654/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att den fortsatta driften av Veckobo vård- och omsorgsboende 

upphandlas utan egenregianbud. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Vi förordar att en upphandling sker och att inget egenregianbud läggs. Det naturliga 

alternativet till att stiftelsen Stora Sköndal inte ser möjlighet till förlängning är självklart att 

en ny upphandling genomförs för att finna en annan fristående aktör som tar över. Inte en 

övergång till offentlig regi. 
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I flera fall i staden där den rödgrönrosa majoriteten kommunaliserat verksamheter tycks inga 

andra skäl än ideologiska finnas.  

 

Det finns ytterst sällan goda skäl för drift i kommunal regi när det gäller denna sorts 

verksamheter. Fristående aktörer gör det både bättre och billigare. Staden ska koncentrera sin 

verksamhet till sådant som är det offentligas uppgifter som kravställning, uppföljning och 

myndighetsutövning. Inte att utöka sin egenregi. 

 

Vi är av åsikt att en stor blandning och mångfald av fristående aktörer och utförare är 

hälsosamt och bidrar till en utveckling av kvalitet och metoder, samtidigt som en god kvalitet 

ska säkerställas för verksamheterna.   

 

Ersättaryttrande 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 6  Ny servicebostad i Tallkrogen. Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny servicebostad omfattande tio lägenheter med 

tillhörande gemensamhetslokal i kvarteret Giggen 25 på Kaggeholmsvägen i Tallkrogen 

enligt förvaltningens förslag. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om stimulansbidrag 

motsvarande 100 000 kronor för beställarstöd och 500 000 kronor för startbidrag, totalt 

600 000 kronor. 

 

Ärendet 

Familjebostäder AB uppför flerfamiljshus med 75 lägenheter i olika storlekar i kvarteret 

Giggen 25 i Tallkrogen. Stadsdelsförvaltningen har i samråd med bostadsbolaget planerat för 

en servicebostad om tio lägenheter inklusive gemensamhetslokal för personer med lindrig 

utvecklingsstörning. Lägenheterna upplåts med hyresrätt och kommer att vara väl 

integrerade i det nya bostadsbeståndet. Inflyttning beräknas kunna ske under våren 2018. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden inrättar en ny servicebostad enligt förslag i detta 

tjänsteutlåtande. Nämnden föreslås även söka stimulans- och startbidrag hos 

kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-27. 

Dnr 2.6-640/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Så här tyckte brukarna inom området funktionsnedsättning i Farsta 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna inom 

området funktionsnedsättning 2016 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

En stadsövergripande brukarundersökning inom området funktionsnedsättning genomfördes 

under våren 2016. Den riktade sig till samtliga personer som får insatser i form av 

gruppbostad, daglig verksamhet, hemtjänst, barnboende, korttidsvistelse och korttidstillsyn. 

Överlag är resultaten positiva.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-15. 

Dnr 1.2-589/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Ekonomisk månadsrapport oktober 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för oktober 2016. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa en budget i balans. Inom äldreomsorgen har 

antalet placeringar i heldygnsomsorg minskat med 3 platser sedan september och ligger nu i 

genomsnitt 20 platser över planeringsnivån som är 510. Antalet hemtjänsttimmar har 

minskat under året men överskrider budget och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett 

underskott om 8,0 mnkr. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 

9,0 mnkr. Extra budgettilldelning från Migrationsverket för ökade kostnader på grund av 

flyktingmottandet under 2015 förbättrar prognosen inom individ- och familjeomsorg. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-11-09. 

Dnr 1.2.1-157/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 9  Reviderat program för kvalitetsutveckling. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till reviderat program för kvalitetsutveckling. 

 

Ärendet 

Stockholms stads program för kvalitetsutveckling beskriver inriktning och former för 

verksamheternas arbete med ständig förbättring. Enligt beslut i stadens budget 2016 ska det 

befintliga programmet revideras. Programmet beskriver övergripande och 

kommungemensamma krav och utgångspunkter för kvalitetsutvecklingen i stadens 

verksamheter.  

 

Förvaltningen anser att det är rimligt att metoder kan utgå från verksamheternas uppdrag, 

mål och arbetssätt och anpassas utifrån respektive målgrupp. För jämförbarhet mellan 

nämnder och styrelser kan dock gemensamma system behövas för väsentliga delar av det 

systematiska kvalitetsarbetet. Förvaltningen pekar också på vissa aspekter av förslaget som 

kan vidareutvecklas och förtydligas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-26. 

Dnr 1.5.1-452/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 

2017-2020. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av förslag 

till program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck 2017-2020.  

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag om en revidering av det tidigare programmet för 

kvinnofrid – mot våld i nära relationer, som sträckte sig till år 2014. Det nya programmet 

föreslås även omfatta hedersrelaterat våld och förtyck. 

 

Programmets målgrupper är alla stockholmare (förebyggande arbete), våldsutsatta vuxna och 

barn samt personer som utövar våld. Programperioden föreslås vara 2017-2020. Förvaltningen 

är positiv till förslaget. Flera punkter använder sig förvaltningen av redan idag i arbetet mot 

relationsvåld. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-22. 

Dnr 1.5.1-564/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta 

instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen av förslag till program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck 2017-2020. 

2. Nämnden föreslår att förslaget till program omarbetas enligt nedan innan det fastställs av 

kommunfullmäktige. 

 

Ett program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är positivt och 

mycket välkommet. Vi konstaterar att socialförvaltningen har gjort ett gediget arbete med 

programmet och att det innehåller många bra förslag. Att utsättas för våld och förtryck är en 

inskränkning på människors frihet och integritet. Varje individ har rätt att leva och bestämma 
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över sitt eget liv. När denna rättighet inte upprätthålls är det samhällets ansvar att agera och 

säkerställa att de grundläggande värdena i samhället bejakas. 

  

Det är dock förvånande att majoriteten inte strävar efter ett blocköverskridande samarbete, 

dels för att programmet ska vara gällande över mer än en mandatperiod, dels krävs ett 

samarbete för ett mer långsiktigt och hållbart arbete.  Det faktum att kompetens från 

utomstående aktörer saknas i programmet är också bekymmersamt. Civilsamhällets 

organisationer, myndigheter och experters kompetens är ovärderliga och behövs i arbetet för 

att motverka våld och förtryck.   

 

Då majoriteten inte heller gett uttryck för att handlingsplaner ska upprättas, efterfrågar vi 

konkretion, analys samt en genomförandeplan i programmet. Till exempel måste begreppet 

”behov” vid stödinsatser brytas ner, så att det blir tydligt både vem eller vilka som utgör hot 

och de risk- och sårbarhetsfaktorer som finns för den utsatte.  

 

Det handlar även om att problematisera utmaningarna i Stockholms ytterstadsområden. Ett 

systematiskt förtryck av kvinnor är vanligare i en del områden än i andra och hänger ofta 

ihop med ett socioekonomiskt utanförskap. Unga kvinnor blir offer för hederskulturen, men 

även pojkar blir både förövare och offer när de tvingas upprätthålla hedersnormer. Kvinnor 

och män som söker en fristad i Sverige ska inte mötas av samma förtryck som de en gång 

flydde ifrån.  

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck är något som kan drabba 

människor av olika könsidentitet och i alla åldrar. Även om våldet oftast utövas av män och 

det oftast är kvinnor som drabbas är det viktigt att inte fastna i det normtänkande i arbetet 

med att hjälpa dem som utsätts. Därför är det viktigt att ett program som detta genomsyras av 

normkritiskt tänkande. Vi saknar tydlighet kring detta i programmet. Även om programmet 

nämner män som utsätts för våld i nära relationer och unga män som utsätts för 

hedersrelaterat våld är det inte tillräckligt tydligt och genomsyrar inte programmet på det sätt 

som det borde.  

 

Det bör också stå att ”pojkar och män” kan utsättas för hedersrelaterat våld och förtryck. Vi 

kan dessutom konstatera att i listan över referenslitteratur finns inget av den forskning kring 

män som utsätts för våld nära relationer som har gjorts, till exempel på Göteborgs och 

Uppsala universitet. Vi noterar också att det inte någonstans står att människor som har 

utsatts för våld i nära relationer ska få det stöd de behöver oavsett könsidentitet. Det är 

anmärkningsvärt att en majoritet som i socialnämnden leds av Miljöpartiet, ett parti som 

länge med den äran har hållit fanan högt för att hjälpa utsätta män, inte levererar när det har 

möjligheten. 

 

Vi saknar fördjupning i vad psykiskt våld är, hur det kan ta sig i uttryck, hur det kan drabba 

och framför allt frågan om hur svårt det är att förklara och lagföra. Vi saknar förslag på hur 

civilsamhället ska kunna vara en del av arbetet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat 

våld och förtyck. 
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Risk- och sårbarhetsfaktorer exempelvis ekonomi och psykisk hälsa måste även tydliggöras i 

programmet, samt hotbild. Vi konstaterar även att vissa mål har onödigt lång 

genomförandetid, exempelvis när det handlar om flerspråkig information på stadens 

webbplats till barn och vuxna som är utsatta för hedersrelaterat våld och förtryck.  

Vi hoppas att majoriteten bjuder in Alliansen för samtal kring hur vi förbättrar programmet 

enligt ovanstående. Då kan vi få till stånd en blocköverskridande överenskommelse för att 

säkerställa det långsiktiga arbetet mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 

förtryck i Stockholms stad. 

 

Ersättaryttrande 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 11  Grönare Stockholm – riktlinjer för planering, genomförande och förvaltning 

av stadens parker och naturområden. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

Grönare Stockholm – Riktlinjer för planering, genomförande och förvaltning av stadens 

parker och naturområden. 

2. Nämnden anför därutöver att vi välkomnar förslaget till nya riktlinjer som vi tror 

kommer att förbättra samordning och styrning av Stockholms grönstruktur.  De 

gemensamma förhållningssätt som redovisas och förslaget på en strategisk 

samordningsgrupp ser vi som viktiga steg mot ett hållbart Stockholm. 

 

Ärendet 

I budget för 2016 fick kommunstyrelsen i uppdrag att se över samordning, styrning och 

finansieringslösningar för grönstrukturfrågor. Utgångspunkt för föreslagna riktlinjer är stadens 

miljöprogram och översiktsplan. En strategisk samordningsgrupp föreslås för att stödja 

genomförandet och öka lärandet och omvärldsbevakningen. Förvaltningen anser att förslaget är för 

teoretiskt och att stadens processer beskrivs på ett otydligt sätt. Programmets praktiska betydelse blir 

därmed begränsad. Kopplingen till miljöprogrammet och översiktsplanen är dock bra.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-24. 

Dnr 1.5.1-565/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen text – 

se punkt 2 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. I detta instämde Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande  

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 
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§ 12  Motion L om att låta äldre välja form för nattillsyn. Svar på remiss från 

kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av en 

motion från Ann-Katrin Åslund, Liberalerna, om att låta äldre välja form för nattillsyn. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Ann-Katrin Åslund, Liberalerna, att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och äldrenämnden i uppdrag att i samråd med 

stadsdelsnämnderna och andra berörda nämnder införa en rätt för mottagare av hemtjänst att 

välja nattillsyn via kamera. 

 

Förvaltningen anser att utvecklingen av teknik är en viktig framtidsfråga när det gäller 

kvalitet och resursutnyttjande. Dock bör det tas ett samlat helhetsgrepp kring utvecklingen, 

vilket kräver att ett antal frågor behöver utredas vidare innan rätt till nattillsyn via kamera 

införs.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-09-20. 

Dnr 1.5.1-536/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M). Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

instämde med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

 

Ersättaryttrande 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 13  Motion C om möjlighet för medborgare och företag att bidra till 

stadsmiljön. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Jonas Naddebo och Stina Bengtsson, båda Centerpartiet, om möjlighet för 

medborgare och företag att bidra till stadsmiljön. 

 

Ärendet 

Jonas Naddebo och Stina Bengtsson, båda Centerpartiet, anser att det ska vara möjligt för 

medborgare och företag att skänka medel till den lokala stadsmiljön. Sponsring av 

parkbänkar, skräpkorgar och även större stadsmiljöprojekt skulle kunna öka stockholmarnas 

delaktighet i stadsmiljöarbetet. 

 

Förvaltningens uppfattning är att stadsdelsområdets invånare redan har ett stort engagemang 

för lokala parker och grönområden. För att öka medborgarnas delaktighet ytterligare 

förespråkar vi, istället för sponsring, möjligheten att komma överens om ett brukaravtal för 

skötsel av exempelvis ett bostadsnära naturområde.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-24. 

Dnr 1.5.1-551/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 14  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 3 år 2016 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 3 år 2016 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För tredje kvartalet i år har förvaltningen rapporterat två ej verkställda beslut om LSS-bostad 

för vuxna. I det ena fallet har sökande tackat nej till erbjudanden, i det andra finns ingen 

lämplig bostad att erbjuda. Ett tidigare rapporterat LSS-beslut om daglig verksamhet har 

verkställts. För samma period har sju ej verkställda beslut enligt SoL om äldreboende 

rapporterats, varav sex är samma som förra kvartalet och ett är nytt. Samtliga har tackat nej 

till erbjudna platser.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-06. 

Dnr 1.2.1-621/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  Brukarnas möjlighet att påverka maten och måltiden på vård- och 

omsorgsboenden. Rapport från äldrenämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger äldrenämndens kartläggning av brukarnas möjlighet att påverka 

maten och måltiden på vård- och omsorgsboenden till handlingarna. 

 

Ärendet 

Äldrenämnden och stadsdelsnämnderna har fått i uppdrag av fullmäktige att förbättra maten 

inom äldreomsorgen, bland annat genom att brukarna ska kunna påverka vad som serveras. 

Äldrenämnden har därför kartlagt denna möjlighet genom oanmälda besök vid 28 boenden i 

alla stadsdelsområden och regiformer. Intervjuer gjordes med 60 brukare, 56 personal och 33 

chefer. 

 

Ledning och personal svarade i högre utsträckning än brukare att brukarna har möjlighet att 

påverka maten och måltiden. Brukarna kunde främst påverka genom att välja mellan olika 

rätter på menyn. De kunde däremot sällan påverka vad som serveras. De hade också 

begränsad möjlighet att påverka hur mycket mat de fick. Rapporten kommer att ligga till 

grund för fortsatt utvecklingsarbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2016-10-25. 

Dnr 1.6-643/2016 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 7 november 2016 

 

Pensionärsrådets protokoll den 7 november 2016 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 12 oktober 2016 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2016-10-31. 

Dnr 1.1-32/2016 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 5-31 oktober 2016, enligt 

nämndens delegering. 

 

2016-10-17: Resa i tjänsten till Åland 24-25 oktober 2016 för personalen vid Lingberga 

gruppboende m fl tillsammans med brukare. Dnr 1.1-632/2016. 
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ÖVRIGT 

 

§ 17  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Socialtjänsten i Farsta (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättarna Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer innehållet i 

skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) lämnade även in – med instämmande av 

ersättarna Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) – en skrivelse med förslag om att 

Farsta bör flagga med svenska flaggan under bland annat Veterandagen (bilaga 2). 

Ordföranden redogjorde för kommunstyrelsens beslut vid sammanträdet den 19 oktober i år, 

§ 9, delegationsordning punkt 405, ”Beslut om stadens officiella flaggning”, och 

konstaterade att stadsdelsnämnden inte kan behandla frågan och att skrivelsen därmed enbart 

utan beredning, som en skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna, postas vidare till kommunstyrelsen. 

 

 

Peter Öberg (L) ställde frågor till förvaltningen om den bristande snöröjningen i Farsta, 

bland annat utifrån beslut om jämställd snöröjning. En diskussion följde och frågorna drogs 

därefter tillbaka efter ett förslag från Arne Fredholm (M) om en gemensam skrivelse till 

trafiknämnden. I förslaget instämde Mariana Moreira Duarte (MP), Kjell Backman (S), Lars 

Bäck (V), Lars Jilmstad (M), Peter Öberg (L), Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD). 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt gruppledarna att utarbeta en gemensam skrivelse till trafiknämnden om 

den bristande snöröjningen av vägar och trottoarer i hela Farsta stadsdelsområde. 

 

 

Mariana Moreira Duarte (MP) föreslog att nämnden någon gång i vår genomför en 

tillgänglighetsvandring, kanske kombinerat med en trygghetsvandring. Lars Jilmstad (M) 

och andra instämde. Moa Sahlin (S) föreslog att nämndens råd och även Farsta ungdomsråd 

inbjuds att delta.  

 

BESLUT 

Nämnden uppdrog åt förvaltningen att arrangera en tillgänglighetsvandring för nämnd och råd. 

 


